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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a kormány az integrált és fenntartható 
biomassza-felhasználás érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A biomassza feltételesen megújuló energiaforrás. A körültekintő, fenntartható használata egyszerre
járulhat  hozzá  a  klíma-energiapolitikai  és  az  agrárpolitikai  célkitűzésekhez.  Az  EU  új  Közös
Agrárpolitikájának  várhatóan  fontos  része  lesz  a  mitigációs  és  adaptációs  célokhoz  való
hozzájárulás  és  a  megújuló  energiaforrások  alkalmazása.  Ugyanakkor  a  biomassza  egyes
hasznosítási  lehetőségei  nem  tekinthetők  fenntarthatónak.  Például  az  élelem-  és
takarmánynövényekből  előállított  bioüzemanyagok  indirekt  földhasználat-változáshoz  (ILUC)
vezethetnek. Éppen ezért az EU megújuló energia direktívája (RED II) előírja, hogy az élelem- és
takarmánynövényekből  előállított  bioüzemanyagok  termelése  2024  után  fokozatosan  nullára
csökkenjen 2030-ig.

A Nemzeti Energia- és Klímaterv a biomassza felhasználás 30%-os növelését irányozza elő 2030-ra
(125 PJ), amelynek fenntarthatósága erősen kérdéses.

Tisztelettel kérem Miniszter Urat, hogy válaszoljon a következő kérdéseimre:

1.) Lesz valódi, szektorokon átívelő, integrált és fenntartható biomassza-politikája a Kormánynak? 

2.) Milyen garanciákat nyújt a Kormány arra, hogy a tervezett biomassza-felhasználási növekedés a
fenntarthatósági korlátokon belül marad (megújulási ütem, talajok tápanyagpótlása)? 

3.)  Vátható,  hogy  az  új  Közös  Agrárpolitika  hatására  módosítják  a  Nemzeti  Energia-  és
Klímatervet? Ha igen, milyen módosításokat terveznek? 

4.)  Milyen  lépéseket  tesz  a  kormány  az  élelem-  és  takarmánynövényekből  előállított



bioüzemanyagok mielőbbi kivezetése érdekében? 

5.)  Az  önök  által  tervezett  biomassza-felhasználáson  belül  milyen  energiamixet  terveznek  (pl.
mezőgazdasági  melléktermékek,  bioüzemanyagok  alapanyagai,  erdőgazdasági  termékek  és
melléktermékek éves mennyisége, aránya)? 

Válaszait előre is köszönöm!

Budapest, 2020.06.08.

Tisztelettel,

Schmuck Erzsébet

(LMP)

Ungár Péter

(LMP)
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